
       Protokół Nr 8.2011

z posiedzenia Komisji Turystyki, Sportu i Rekreacji Rady Miasta Ełku, które 
odbyło się w dniu 22 czerwca 2011 roku w godzinach 1400 – 1525.

Obrady  Komisji  otworzył  i  prowadził  Przewodniczący  Komisji  Tomasz  Przekop. 
W posiedzeniu  udział  wzięli członkowie Komisji  w/g załączonej listy   obecności; 
na  15 członków  Komisji  w  posiedzeniu uczestniczyło 14.  W związku z tym obrady 
Komisji i podejmowane decyzje są prawomocne.
W posiedzeniu Komisji nie uczestniczył radny Tomasz Dawidowski.

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli:
 Z-ca Prezydenta Miasta – Artur Urbański,
 Skarbnik Miasta – Jarosław Wróbel,
 Naczelnik Wydziału PiSS – Aneta Werla.

Przyjęty porządek obrad:
1. Przyjęcie porządku obrad. 
2. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia Komisji.
3. Opinia   do  projektów uchwał,  które  będą  przedmiotem obrad  najbliższej  sesji  

Rady Miasta.

4. Promocja  turystyczna.  Zapoznanie  z  produktami  promocyjnymi  miasta  Ełku 
(materiały  drukowane,  gadżety,  strona internetowa).  Wizerunek miasta  a jego 
atrakcyjność turystyczna.

5. Sprawy różne i wolne wnioski.

Do punktu  1 - ego   
Przewodniczący  Komisji  Tomasz  Przekop  zapoznał  zebranych  z  propozycją 

porządku obrad informując, że z porządku obrad wycofany zostaje pkt. 4. Informacja 
z działalności MOSiR za 2010 rok. Dyrektor Paweł Głowacki jest na urlopie. Ponadto 
informacja nie wymaga przyjęcia.

Członkowie Komisji w głosowaniu jawnym; 9 głosami „za” - jednomyślnie przyjęli  
zaproponowany porządek obrad jw. 
 
Do punktu  2 - ego

Przewodniczący Komisji  Tomasz Przekop zwrócił  się o zgłaszanie uwag do 
protokółu z ostatniego posiedzenia Komisji.

Członkowie  Komisji nie  zgłosili  uwag  i  poprzez  aklamację;  jednomyślnie 
przyjęli  protokół  Nr  7.2011  z dnia  13  maja  2011  roku  z  ostatniego  posiedzenia 
Komisji.  

Do punktu  3- ego
Komisja przystąpiła do zaopiniowania projektów uchwał związanych tematycznie 

z pracą Komisji na najbliższą sesję Rady Miasta.
Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański omówił projekt uchwały w sprawie zmian 

w budżecie miasta Ełku na 2011 pkt.  W części dotyczącej wydatków inwestycyjnych:
„Rozbudowa promenady pieszo – rowerowej wzdłuż nabrzeża jeziora ełckiego” dział 



926, rozdział 92695 § 6059 nr PUMY 907128 –zwiększenie wydatków ze środków 
własnych w roku 2011 o kwotę 55 000 PLN z przeznaczeniem na wykonanie zieleni i 
zmianę  organizacji  ruchu  na  ścieżce  rowerowej  pomiędzy  ul.  Nadjeziorną  a  ul. 
Pułaskiego.

Członkowie  Komisji  przystąpili  do  zaopiniowania  projektu  uchwały,  w  głosowaniu 
wzięło udział 12 radnych.
Członkowie  Komisji  w  głosowaniu  jawnym;  12  głosami  „za”  -  jednomyślnie 
zaopiniowali pozytywnie projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Ełku na 
2011 rok w zakresie merytorycznym pracy Komisji.

* * *
Z-ca  Prezydenta  Miasta  Artur  Urbański  omówił  projekt  uchwały w sprawie 

przystąpienia Gminy Miasta Ełku do Stowarzyszenia Gmin Rzeczypospolitej Polskiej 
Euroregion Bałtyk. Nasza składka roczna to około 12 tys zł.
Korzyści wynikające z członkostwa w Stowarzyszeniu Gmin RP Euroregion Bałtyk :
1/  Udział  Gminy  w  projektach  realizowanych  przez  Stowarzyszenie  Gmin  RP 
Euroregion Bałtyk – działania skierowane wyłącznie do Gmin Członkowskich
a)  Projekty  już  złożone  w  ramach  projektu  parasolowego  Programu  Współpracy 
Transgranicznej  Litwa,  Polska,  Rosja  (Obwód  Kaliningradzki)  2007-2013 
Europejskiego Instrumentu Sąsiedztwa i Partnerstwa
- projekt pn. „CulartII” – odbiorcą są przedstawiciele jednostek i instytucji kultury z 
terenu Gmin członkowskich; tematyka: wprowadzanie nowych technologii (w tym IT) 
w instytucjach kultury; forma działań: szkolenia (w tym językowe on-line), działania 
Rady ds. kultury (wymiana informacji i doświadczeń ze stroną rosyjską); study-wizyt  
w  instytucjach  kultury;  zbudowanie  programu  kształcenia  menagerów  kultury 
dostosowanego do potrzeb rynku pracy
-  projekt  pn.  „PeopleUnitingBorder  (PUB)”  – projekt  z  dwoma blokami:  badawczy 
oraz  edukacyjny;  badawczy:  badanie  terenów  przygranicza  (wpływ  współpracy 
transgranicznej  na  rozwój  regionów;  tworzenie  bazy  partnerów,  projektów  itp.); 
edukacja:  roczny program edukacyjno-szkoleniowy  dla  osób odpowiedzialnych  za 
tworzenie  projektów  –  wspólne  polsko-rosyjskie  grupy  szkoleniowe,  których 
zadaniem będzie  wypracowanie  kolejnych  własnych  projektów rozwojowych;  blok 
językowy: j. rosyjski, polski i angielski). Odbiorca – samorządy i jednostki podległe 
samorządom lokalnym z terenu Gmin członkowskich
b/  Projekty  planowane  (w  opracowaniu)  w  ramach  Programu  Współpracy 
Transgranicznej  Litwa,  Polska,  Rosja  (Obwód  Kaliningradzki)  2007-2013 
Europejskiego Instrumentu Sąsiedztwa i Partnerstwa:
- projekt parasolowy w dziedzinie turystyki; pomysł przygotowania działań do projektu 
parasolowego  zrodził  się  podczas  realizacji  wielu  działań  Grupy  Roboczej  ds. 
Turystyki działającej w Stowarzyszeniu Gmin RP Euroregion Bałtyk. W ramach pracy 
w  tej  Grupie  doszliśmy  do  wniosku,  iż  należy  podjąć  działania  zmierzające  do 
opracowania  wspólnego  projektu  wspierającego  promocję  regionu  jako  całości  – 
Pomorza oraz Warmii i Mazur; bezpośrednia korzyść to stworzenie zintegrowanego 
systemu  promocji,  który  w  kolejnych  latach  mógłby  być  obejmować  cały  obszar 
Stowarzyszenia – wszystkie Gminy Członkowskie.
-  kontynuacja  działań  w  obszarze  kultury:  tworzenie  klastrów  „przemysłu 
kreatywnego”  –  „ściąganie”  mechanizmów  działających  na  południu  Europy  do 
naszego  regionu  w  zakresie  tworzenia  kreatywnych  przemysłów  kultury;  dla 
przedstawicieli Gmin członkowskich – zarówno urzędów jak i ośrodków kultury oraz 
samych twórców,



2/ Członkostwo Gminy otwiera szansę współpracy ze Stowarzyszeniem jednostek 
leżących  na terenie  Gmin Członkowskich  –  instytucji  samorządowych,  organizacji 
pozarządowych,
3/  Pomoc  w  zakresie  konsultacji  prowadzonych  w  ramach  realizowanego  przez 
ECORYS  Polska  S.A.  GRANTU  BLOKOWEGO  SZWAJCARSKO-POLSKIEGO 
PROGRAMU  WSPÓŁPRACY  –  FUNDUSZ  DLA  ORGANIZACJI 
POZARZĄDOWYCH, w którym Stowarzyszenie Gmin RP jest partnerem, 
3/ Udział  Stowarzyszenia jako Operatora w kolejnym konkursie ogłoszonym przez 
Biuro Mechanizmów Finansowych – tzw. Programie Norweskim,
4/  Organizowanie  nieodpłatnych  szkoleń  z  zakresu  tworzenia  projektów 
międzynarodowych  wyłącznie  dla  Gmin  Członkowskich  oraz  innych  jednostek 
samorządowych i organizacji pozarządowych leżących na ich terenie,
5/  Udział  w  targach  turystycznych  na  wspólnym  stoisku  wraz  z  innymi  Gminami 
Członkowskimi,
6/ Dostęp do aktualnych informacji i wiedzy z zakresu współpracy międzynarodowej 
w obszarze działalności Wspólnego Sekretariatu Międzynarodowego działającego w 
Euroregionie Bałtyk będącego częścią Stowarzyszenia,
7/ Pomoc w nawiązywaniu kontaktów międzynarodowych.

Członkowie  Komisji  przystąpili  do  zaopiniowania  projektu  uchwały,  w  głosowaniu 
wzięło udział 13 radnych.
Członkowie  Komisji  w  głosowaniu  jawnym;  13  głosami  „za”  -  jednomyślnie 
zaopiniowali pozytywnie projekt uchwały w sprawie  przystąpienia Gminy Miasta Ełku 
do Stowarzyszenia Gmin Rzeczypospolitej Polskiej Euroregion Bałtyk.

Do punktu  4 - ego 
Naczelnik  Wydziału  Promocji  i  Spraw  Społecznych  Aneta  Werla  na  wstępie 

powiedziała, że na letnią ofertę Ełku składają się nasze środki, Miejskiego Ośrodka 
Sportu i Rekreacji i Ełckiego Centrum Kultury. Mamy 16 województw i kilkadziesiąt 
regionów w Polsce, dlatego trzeba umieć się wyróżnić. Stąd kampania „Mazury Cud 
Natury”  może  scalić  działania  wielu  gmin  w  jednym  celu.  Stawiamy  na  balony,  
skutery,  amfiteatr,  gdzie  chcemy  organizować  liczne  wydarzenia  promocyjne. 
Organizujemy  spotkania  z  mieszkańcami  pod  hasłem  „Spotkajmy  się  na 
promenadzie”. Władze miasta promują miasto przez wydarzenia: zawody balonowe 
(zimowe  i  letnie  o  randze  międzynarodowej),  Festiwal  Ogień  i  woda  –  sztuk 
pirotechnicznych z pokazami na wodzie, które w ciągu 3 dni gromadzą około 50-60 
tys.  gości.  Innymi  propozycjami  Ełku są mistrzostwa w skuterach wodnych,  letnie 
kino pod gwiazdami gromadzące ok. 1000 osób w środku tygodnia. 
Są to również spoty telewizyjne w TVP i  TVN, w tym programy na żywo z Ełku, 
prognozy pogody,  billboardy sponsorskie w TVP Info,  reklamy prasowe, broszury,  
kalendarz imprez letnich, plakaty, banery m.in. w Ełku, Giżycku, Mikołajkach, Piszu, 
Grajewie, internetowe kartki i kolorowanki dla dzieci. 
ECK  przygotowuje  koncerty  organowe  i  plenerowe,  Szkoła  Artystyczna,  kino 
plenerowe, Mulatka oraz Ogień i Woda.  
Wywiązała się dyskusja.

Przewodniczący Komisji Tomasz Przekop – czy będziemy się starali pozyskiwać 
środki zewnętrzne na promocję naszego miasta?

Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański – w ramach złożonych projektów z innymi  
miastami. Jest to również nasze przystąpienie do Euroregionu Bałtyk.

Radny  Zbigniew  Jędrkiewicz  –  powinny  być  także  inne  działania,  takie,  jak 
muzeum czy zagroda jaćwieska.



Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański – zaczynamy realizować projekt muzeum, 
mamy  już  pewna  koncepcję.  Ważne  jest,  że  przez  kilka  ostatnich  lat  powstały 
produkty  promocyjne,  które  promują  markę  miasta.  Na  pewno  osada  jaćwieska 
mogłaby się znaleźć, jako jeden z elementów muzeum. Muzeum to idea z całym 
szeregiem ciekawych punktów. Może tutaj być również kolejka wąskotorowa.

Wiceprzewodniczący  Rady  Miasta  Michał  Tyszkiewicz  zwrócił  uwagę  na 
konieczność  zintensyfikowania  działań  w  celu  utworzenia  profesjonalniej  strony 
miasta.

Przewodniczący Komisji  Tomasz Przekop – promocja miasta to również sport i 
opracowanie reguł sportowej marki miasta. Powinniśmy się jak najszybciej przyjrzeć 
temu tematowi.

Do punktu  5 - ego
 Wiceprzewodniczący Rady Miasta Michał Tyszkiewicz powiedział,  że chciałby 

wrócić do sprawy „niedoróbek” na „Orliku” przy SP nr 5. W jaki  sposób powstały 
nierówności i wgłębienia na nawierzchni boiska? Czy zostanie to naprawione i kto 
pokryje koszty naprawy i ile to będzie kosztowało?

Z-ca  Prezydenta  Miasta  Artur  Urbański  –  jeśli  chodzi  o  „Orliki”  idea  jest 
fantastyczna, problem stwarza prawo o zamówieniach publicznych przy wyłanianiu 
wykonawcy. Jedynym kryterium jest tutaj cena.
8 września 2010 roku oddaliśmy plac budowy, technologie wykonuje się w ciągu 6 
tygodniu do 2 m-cy. Praktycznie do 8 listopada „Orlik” powinien zostać wykonany. W 
międzyczasie wykonawcy zmieniali  się 4-tnie i prace zostały wykonane w okresie, 
gdzie praktycznie nie powinny już być robione – w późnym  listopadzie. „Orlik” nadal 
nie jest oddany do użytku. Jesteśmy na etapie wyjaśniania. Naprawa wyłącznie na 
koszt wykonawcy,  nie może być inaczej. Jest gwarancja. Jeśli  nie załatwimy tego 
polubownie, sprawa trafi do sądu.

Radny  Ireneusz  Dzienisiewicz  –  czy  lodowisko  przy  stadionie  MOSiR  będzie 
miało wymiary lodowiska hokejowego?

Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański – lodowisko możemy powiększyć o 200 
metrów. Namiot z kortów chcemy przenieść na boisko dla dzieci i  tam pojawi się 
właśnie możliwość rozbudowy – 20 m x 40 m. Boki tego namiotu będą rozbierane na 
lato. Termin zakończenia planowany jest na listopad.

Na tym posiedzenie i protokół zakończono. 

Protokółowała:
       Przewodniczący Komisji:

Małgorzata Stachowiak           
       Tomasz Przekop  


	Ponadto w posiedzeniu udział wzięli:

